

Palestinian Women's Rights Group Calls for Immediate Action at UN Security Council's 1325 Anniversary Session in New York



New York, October 25, 2024 - The Palestinian Working Woman Society for Development (PWWSA) participated in the UN Security Council session titled "Women's Efforts for Peace in a Changing World," commemorating the 24th anniversary of Security Council Resolution 1325 on Women, Peace and Security. Through an address by Minister of Women's Affairs, Mona Al-Khalili, the Society called for concrete measures to protect Palestinian women and girls from all forms of torture, violence, settler terrorism, and apartheid policies.

Al-Khalili emphasized the importance of pressuring the occupation to release all Palestinian female prisoners from Israeli occupation prisons. She noted that this historic resolution comes as Palestinian women and people are experiencing their most severe historical chapter since the 1948 Nakba, as the Palestinian people have been subjected to genocide in the Gaza Strip and an apartheid system in the West Bank, including East Jerusalem, since October 7 of last year until now.

Al-Khalili also called on the Security Council to fulfill its obligations by working towards an immediate and permanent ceasefire in the Gaza Strip, stopping genocide crimes, ensuring safe and continuous entry and distribution of humanitarian aid, and supporting organizations working on the ground to assist affected civilians. She stressed the urgent need to implement Security Council resolutions related to the Palestinian cause and respect the International Court of Justice's advisory opinion regarding the illegality of the Israeli occupation and the necessity of ending it.

On the sidelines of the session, PWWSD met with Palestine's UN representative, Dr. Riyad Mansour, to discuss state efforts in pressuring for an end to the war and aggression against the Palestinian people. Dr. Mansour praised the role of Palestinian civil society institutions, including PWWSD, in strengthening international efforts to protect Palestinian rights and defend their just causes.

في الذكرى 24 للقرار 1325: جمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية تطالب مجلس الأمن بإجراءات فورية لحماية النساء الفلسطينيات

نيويورك 25-10-2024 - شاركت جمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية في جلسة مجلس الأمن تحت عنوان "جهود المرأة من أجل السلام في عالم متغير"، والتي خصصت للاحتفاء بالذكرى الرابعة والعشرين لصدور قرار مجلس الأمن 1325 حول المرأة والسلام والأمن. دعت الجمعية، من خلال كلمة وزيرة شؤون المرأة، منى الخليلي، إلى اتخاذ إجراءات ملموسة لحماية النساء والفتيات الفلسطينيات من كافة أشكال التعذيب والعنف، وإرهاب المستعمرين وسياسات الفصل العنصري.

وأكدت الخليلي على أهمية الضغط على الاحتلال لإطلاق سراح كافة الأسيرات الفلسطينيات من سجون الاحتلال الإسرائيلي، مشيرة إلى أن هذا القرار التاريخي يأتي في ظل مرور النساء والشعب الفلسطيني بأقسى فصول تاريخه منذ نكبة عام 1948، حيث يتعرض الشعب الفلسطيني منذ السابع من تشرين الأول/ أكتوبر من العام الماضي وحتى اللحظة، لحرب إبادة جماعية في قطاع غزة ونظام فصل عنصري في الضفة الغربية بما فيها القدس الشرقية.

كما طالبت الخليلي مجلس الأمن بالإيفاء بالتزاماته والعمل على الوقف الفوري والدائم لإطلاق النار في قطاع غزة، ووقف جرائم الإبادة وضمان دخول وتوزيع المساعدات الإنسانية بشكل آمن ومستمر، ودعم المؤسسات العاملة على الأرض لمساعدة المدنيين المتضررين. وشددت على ضرورة التحرك الفوري لتنفيذ قرارات مجلس الأمن المتعلقة بالقضية الفلسطينية واحترام فتوى محكمة العدل الدولية بشأن عدم قانونية الاحتلال الإسرائيلي وضرورة إنهائه.

وعلى هامش الجلسة، اجتمعت جمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية مع مندوب فلسطين في الأمم المتحدة، د. رياض منصور، حيث ناقش الاجتماع جهود الدولة في الضغط من أجل إنهاء الحرب والعدوان على الشعب الفلسطيني. وأشاد د. منصور بدور مؤسسات المجتمع المدني الفلسطينية، ومنها جمعية المرأة العاملة، في تعزيز الجهود الدولية لحماية حقوق الشعب الفلسطيني والدفاع عن قضاياه العادلة.